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VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING FINANCIËN EN VEILIGHEID

Datum: 5 oktober 2016
Plaats: oude raadzaal
Tijd: 13.00 – 15.18 uur

Aanwezig: de heer B.N. Benjamins (voorzitter, D66), de dames L.R. van Gijlswijk (SP), C.E. Bloemhoff 
(PvdA), S.M. Brouwer (PvdA), F.T. Folkerts (GroenLinks), E. Akkerman (VVD), S.A. Koebrugge (VVD), 
A. Kuik (CDA) tot B4, J. van Deelen (Student en Stad), de heren J.H. Luhoff (D66), C.T. Schimmel (D66), 
B. de Greef (SP), D.J. van der Meide (PvdA), M. van der Glas (GroenLinks), A. Sijbolts (Stadspartij), 
E.B. Koopmans (ChristenUnie), T. van Zoelen (Partij voor de Dieren), T.P. Vermuë (100% Groningen)
Namens de griffie: de heer W.T. Meijer (commissiegriffier)
Namens het college: de heer P.E.J. den Oudsten (burgemeester) tot B3, J.M. van Keulen (VVD) tot B4, 
T. Schroor (D66) bij A en B4
Insprekers: mevrouw Kremer (namens beroepsbrandweer Groningen) bij agendapunt 0, mevrouw Kiki (op 
persoonlijke titel) bij agendapunt B4
Verslag: de heer J. Bosma 

0. Actie brandweer
Mw. Kremer (inspreker namens beroepsbrandweer Groningen):

• Voert actie zonder staken door zondagsdiensten te draaien. De veiligheid blijft gewaarborgd.
• Klaagt niet over de maatschappelijke taak en het prachtige vak van brandweer.
• Somt op dat brandweerlieden 54 uur per week werkten, waarvan 36 betaald. Opgespaarde extra uren 

leiden tot FLO-recht en stoppen met 55 jaar. In 2005 liep de werkweek terug naar 48 uur, 36 betaald 
en een FLO-leeftijd die twee tot vier jaar hoger lag.

• Hekelt belastingmaatregelen die bepaalde jaren in de groene schijf laten vallen, waardoor het netto-
inkomen zakt tot bijna bijstandsniveau. Loon gespaard tijdens de levensloopregeling garandeert 
inkomen van 59 tot 62 jaar, maar is erg laag en vervalt in 2022.

• Heeft begrip voor langer doorwerken en ziet mogelijkheden, maar onder goede randvoorwaarden.
• Schetst hoe fysiek en mentaal zwaar brandweerwerk is met maximale inspanning binnen een paar 

seconden, extreme hitte en koude en stervende slachtoffers. Brandweermensen zijn gewone mensen.
• Roept op invloed aan te wenden om de oude regelingen te repareren met een fatsoenlijke 

inkomensvoorziening voor stoppende of al gestopte brandweerlieden.
De voorzitter:

• Neemt tijdens de open dag verzamelde handtekeningen van sympathisanten in ontvangst.
Burgemeester Den Oudsten:

• Heeft respect voor de keurige wijze van actievoeren. De brandweer staat altijd klaar, zelfs nu.
• Ziet de afgelopen tijd de gestagneerde onderhandelingen langzaam weer op gang komen.
• Wil ervoor zorgen dat het geluid duidelijk naar voren komt aan de onderhandelingstafel om te kijken 

of daar extra rekening mee gehouden kan worden.
• Wijst erop dat het corps in goed gezelschap is, op veel plekken zijn soortgelijke acties.

Mw. Van Gijlswijk (SP):
• Vroeg in juli schriftelijk of het college begrip voor de acties had. Helaas verwees het college zonder 

zijn mening te geven naar de Brandweerkamer, VNG en de Veiligheidsregio.
• Vraagt of het college inmiddels wel een mening heeft.

Burgemeester Den Oudsten: 
• Neemt geen afzonderlijke positie in terwijl ook namens de gemeente onderhandelingen plaatsvinden.
• Hoopt dat de toonzetting aangeeft hoe het college hiermee omgaat.
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A. ALGEMEEN DEEL 

A.1. Opening en mededelingen
De voorzitter:

• Opent de reguliere vergadering om 13.10 uur en heet iedereen hartelijk welkom, in het bijzonder 
mw. Folkerts (GroenLinks) die voor het eerst aanwezig is.

• Herinnert aan de extra commissie over verbonden partijen op 12 oktober 2016.
Burgemeester Den Oudsten: 

• Meldt dat de universiteit, de Hanzehogeschool en het bestuur van Vindicat een commissie instellen 
en andere verenigingen uitnodigen. De gemeente zorgt voor snelheid en onafhankelijkheid.

• Hecht eraan dat studenten geen grotere kans hebben dan normaal op lichamelijk of geestelijk letsel 
en dat vernederende aspecten van ontgroeningen zoveel mogelijk worden uitgebannen.

• Noemt het contact met het Vindicatbestuur constructief, het wil een andere cultuur.
• Verzoekt de brief over het ingrijpen in de Gele Loop te agenderen. Hierbij spelen twee aspecten: de 

directe aanleiding in te grijpen voor openbare orde en het inzetten van tijdelijk cameratoezicht.
Mw. Koebrugge (VVD):

• Stelde schriftelijke vragen, omdat het de VVD bevreemdt dat de gemeente zich bemoeit met 
ontgroeningen, waarover de meningen en verhalen verschillen. Veel is onbekend.

Burgemeester Den Oudsten: 
• Wijst erop dat wat wel bekend is aanleiding genoeg vormt voor bemoeienis. Niet om precies te 

bepalen hoe ontgroeningen eruit zien, wel om openbare orde en veiligheid te waarborgen door 
onverantwoorde aspecten van inauguratierituelen te schrappen.

A.2. Vaststelling agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

A.3. Vaststelling verslagen 15 en 22 juni 2016
De verslagen worden ongewijzigd vastgesteld.

A.4. Afspraken en planning
Burgemeester Den Oudsten:

• Meldt dat de monitor Veiligheid in december tegelijk met het jaarplan geagendeerd wordt.
• Gaat uitwerken hoe kinky feesten via evenementenvergunningen ingekaderd kunnen worden.
• Levert in oktober in plaats van september het uitvoeringsplan prostitutiebeleid.
• Meldt dat het intensieve onderzoek naar Stadstoezicht nog gaande is.

Mw. Van Gijlswijk (SP):
• Wil weten wanneer Stadstoezicht besproken kan worden. Het gaat een keer mis met het toevoegen 

van taken zonder geld.
Burgemeester Den Oudsten: 

• Besteedt vanwege genoemde toenemende spanning aandacht hieraan. 
• Verwacht het onderzoek eind oktober of begin november in het college.

Dhr. Van der Meide (PvdA):
• Vraagt wanneer de notitie over inkoop en aanbesteding Sociaal Domein volgt.

Wethouder Schroor:
• Zegt toe een en ander op een rij te zetten.
• Meldt dat een kwartiermaker is aangesteld voor het Noordelijk Belastingkantoor. Eind eerste 

kwartaal volgt bespreking in plaats van dit jaar, opdat het in de tweede helft van 2017 kan starten.
Mw. Van Gijlswijk (SP):

• Vindt het belangrijk dat de raad inhoudelijk betrokken wordt en niet alleen kennis neemt van het 
besluit. Bij harmoniseren van regelingen zou kwijtscheldingsbeleid kunnen wijzigen.

Wethouder Schroor: 
• Legt uit dat het aangaan van samenwerking een collegebevoegdheid is, maar zal zorgen dat de raad 

goed geïnformeerd wordt over hoe regelingen eruit komen te zien.

A.5. Ingekomen stukken
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Er zijn geen vragen, opmerkingen of agenderingen.

A.6. Rondvraag
Dhr. Koopmans (ChristenUnie):

• Krijgt signalen over slechte bereikbaarheid van 14050. Wordt er gewerkt aan een structurele 
oplossing?

Wethouder Schroor:
• Hoorde pas onlangs dat er anderhalf tot twee weken een storing is geweest, waarbij de verbinding 

met iedere vierde wachtende na dertig seconden werd verbroken. Het is opgelost.

B. INHOUDELIJK DEEL 

B.1. Integraal drugsbeleid (collegebrief 7 juli 2016)
Dhr. Schimmel (D66):

• Is benieuwd welke invloed de recent ontstane ogenschijnlijke kamermeerderheid voor regulering van 
de achterdeur de lobby van het college beïnvloedt. Het is wenselijk dit snel en goed te regelen.

• Begrijpt dat minderjarigen niet in coffeeshops mogen komen, maar leest dat personeel hier 
voortdurend aandacht voor heeft. Hoe vaak komt het voor? Googelend zijn slechts twee gevallen uit 
2004 en 2005 te vinden. De noodzaak lijkt te ontbreken.

• Vermoedt dat continuïteit via opvolging door een bedrijfsleider goed kan zijn voor de openbare orde. 
Is een loting echt nodig? Voldoet de Bibob-procedure niet?

• Vraagt hoe de corporaties omgaan met reserveringen van de raad om maatwerk te leveren met het 
Damoclesbeleid en terughoudend te zijn met het uit huis plaatsen van kinderen. Is hierover gepraat? 

Mw. Brouwer (PvdA):
• Sluit aan bij D66 wat betreft regulering van de achterdeur.
• Ziet als mogelijk minpunt van loting dat niet het beste plan de doorslag geeft en is benieuwd hoe het 

systeem uitwerkt. Dit probleem doet zich bij wachtlijsten ook voor.
• Is blij met de mogelijkheid dat een coffeeshop op dezelfde plek blijft na een nieuwe afweging.
• Staat achter meer maatwerk in het Damoclesbeleid en benadrukt de ketenaanpak. Op casusniveau 

hebben corporaties de nodige contacten, maar hoe kan dat intensiever en in breder perspectief? 
Dhr. De Greef (SP):

• Is door de burgemeester overtuigd van de voordelen van loting bij gelijke geschiktheid. Zolang de 
branche niet schoon is, kan een wachtlijst leiden tot het ontlenen van en handelen in rechten.

• Steunt de mogelijkheid van vestiging op dezelfde plek na een nieuwe afweging. Zijn er bestaande 
coffeeshops die nu niet aan de criteria voldoen?

• Is blij met het overleg met corporaties.
• Sluit aan bij de vraag van D66 over Damoclesbeleid en kinderen.

Mw. Akkermans (VVD):
• Kan zich nog steeds vinden in de uitgangspunten en de lijn van het college.

Dhr. Koopmans (ChristenUnie):
• Vindt regulering van de achterdeur een verkeerd signaal en sluit liever de voordeur.
• Is voor eenmalige waarschuwingen bij minderjarige bezoekers, dit schept duidelijkheid.
• Vraagt zich wel af of handhaving en toezicht in dit opzicht voldoen.

Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren):
• Steunt loting bij gelijke geschiktheid.
• Sluit aan bij D66 wat betreft Damoclesbeleid en ziet liever geen sociale huurwoningen ontrokken.
• Is blij over preventie te lezen in het stuk.

Dhr. Sijbolts (Stadspartij):
• Betreurt dat het afstandscriterium voor mbo-scholen niet ruimer dan 100m is geworden.
• Sluit aan bij D66 wat betreft achterdeurproblematiek. Landelijke wetgeving schiet tekort.
• Is benieuwd of corporaties vinden dat voldoende aan hun mening tegemoet is gekomen.

Mw. Kuik (CDA):
• Verwijst naar haar woordvoering van 6 april 2016.
• Is voor strenger beleid bij het aantreffen van minderjarigen.
• Sluit aan bij de vraag van de ChristenUnie over handhaving en controle.
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Dhr. Vermuë (100% Groningen):
• Sluit aan bij D66 wat betreft regulering van de achterdeur.
• Start zelf een onderzoek naar (hard)druggebruik onder middelbare scholieren en komt hierop terug.

Mw. Van Deelen (Student en Stad):
• Is bij met meer maatwerk en eventuele pilots wat betreft het Damoclesbeleid.
• Vindt dat coffeeshophouders duidelijk moeten weten wanneer ze een waarschuwing over 

minderjarigen kunnen verwachten. Uit hun reactie blijkt dit niet altijd duidelijk te zijn.
Mw. Folkerts (GroenLinks):

• Gaat ervan uit dat Groningen als eerste mag experimenteren met regulering van de achterdeur. 
• Is voor maatwerk wat betreft het Damoclesbeleid.
• Wil weten hoe vaak minderjarigen in coffeeshops zijn aangetroffen.
• Vraagt zich af of het wel aan laksheid van de coffeeshop ligt als een minderjarige net over de 

drempel wordt gepakt. Is het risico niet dat mogelijk modelcoffeeshops moeten sluiten?
• Mist voorlichting en aandacht voor kwetsbare groepen anders dan jongeren, zoals mensen met een 

verstandelijke beperking, psychische problematiek of in armoede.
Burgemeester Den Oudsten:

• Wijst erop dat verandering van achterdeurbeleid eerst nog doorgevoerd moet worden en verwacht 
dat pas in een volgende kabinetsperiode.

• Bracht het ministerie over in de voorhoede te willen zijn wanneer er experimenten komen.
• Legt uit dat het gedoogbeleid een scherpe scheiding maakt tussen soft- en harddrugs en tussen 

minder- en meerderjarigen. Principieel gezien is een keer waarschuwen meer proportioneel.
• Handhaaft niet intensief en constateert het niet vaak, maar benadrukt het principiële aspect.
• Biedt met loting gelijke kansen aan ieder plan dat voldoet aan de criteria en wettelijke 

randvoorwaarden. Dit systeem is objectiever, beter meetbaar en handhaafbaar.
• Wijst erop dat het vreemd is een wachtlijst te hebben voor illegale activiteiten. 
• Ziet problemen in het creëren van waarde door wachtlijsten en opvolging zolang het geen normale 

bedrijfstak betreft. Dit kan herbekeken worden wanneer het normaliseert.
• Antwoordt dat in principe de burgemeester maatregelen van het Damoclesbeleid treft.
• Noemt als belangen voor corporaties een schoon huurdersbestand en het zo snel mogelijk voortzetten 

van verhuur. Een pand hoeft niet langdurig leeg te staan wanneer de corporatie aan kan tonen dat de 
problematiek echt is gestopt. Overleg over de technische invulling vindt plaats.

• Schakelt bij kinderen altijd het WIJ-team in, ook wanneer geen sprake is van sluiting, om met een 
cordon van hulpverlening te voorkomen dat gezinnen afglijden en de activiteiten te stoppen.

• Benadert het afstandscriterium pragmatisch. Bij 250m afstand tot mbo-scholen zouden vier 
coffeeshops sneuvelen. Het college lijkt dat geen goede maatregel.

• Kijkt of taken van toezicht en handhaving nog realistisch zijn. Het handhavingsplan in december 
biedt inzicht.

• Zet allerlei activiteiten in om (hard)druggebruik onder jongeren zoveel mogelijk te voorkomen, met 
name via scholen.

De collegebrief wordt op verzoek van D66 als éénminuutinterventie geagendeerd voor de raad van 
26 oktober 2016.

B.2. Vuurwerkvrije zones (collegebrief 28 september 2016)
Mw. Folkerts (GroenLinks):

• Dankt voor het onderzoek met het Stadspanel, waaruit blijkt dat een meerderheid overlast ondervindt 
van vuurwerk en de zones belangrijk vindt. 

• Stelt dat 30% van de altijdafstekers het helemaal niet belangrijk vindt, maar niet per se tegen is.
• Ziet vergelijkbare resultaten in landelijk onderzoek van TNS NIPO: de helft steekt af, de 

meerderheid wil vuurwerkvrije zones en 30% wil überhaupt geen vuurwerk.
• Vindt twee extra zones mager en wil bij alle kinderboerderijen en verzorgingshuizen geen vuurwerk.
• Is niet overtuigd door het argument dat er geen budget zou zijn voor een vuurwerkshow.

Mw. Van Gijlswijk (SP):
• Constateert dat de meningen verdeeld zijn over tradities, ook over vuurwerk.
• Vindt vrije zones alleen nuttig als de handhaving op orde is. De enquête versterkt dat beeld.
• Wijst erop dat de meeste klachten gaan over afsteken in de dagen voor de jaarwisseling, wanneer het 
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al verboden is. Wat vindt het college van de beschikbare capaciteit van politie en Stadstoezicht?
• Is akkoord met de twee extra zones en benieuwd naar de criteria. Hoe gaat het college om met 

verzoeken om meer zones?
Dhr. Van der Meide (PvdA):

• Ziet als kern van het probleem vuurwerkoverlast, waartegen zones een middel zijn.
• Vindt voorlichting erg belangrijk, niet alleen over letselschade, maar ook wat betreft overlast.
• Oppert in gesprek te gaan met een wijk waar relatief veel overlast voorkomt om een vuurwerkvrije 

zone in te stellen in samenwerking met de wijk, provincie, gemeente en politie. Sociale cohesie 
helpt. Wellicht kan dit bij de jaarwisseling 2017-2018.

• Overweegt een initiatiefvoorstel met deze strekking.
• Wacht af hoe de zones zich ontwikkelen. Op termijn is een vuurwerkshow een mogelijk alternatief.

Dhr. Sijbolts (Stadspartij):
• Is positief over de pilot, al staat of valt succes met handhaving. Zijn beveiligers daartoe bevoegd?
• Vindt twee extra zones karig en ziet ook graag uitbreiding naar alle verzorgingshuizen, die ook een 

rol kunnen spelen in de handhaving via gastheren en/of beveiligers.
• Is benieuwd welke criteria geleid hebben tot de keuze voor de twee extra zones.
• Vindt voorlichting op basisscholen een goede aanvulling en raadt aan de vroegere Koppie-Koppie 

samen met Halt, waarbij preventie hand in hand ging met stimuleren en belonen.
• Ziet niet veel in een aanpak in één wijk (PvdA), het probleem is stadsbreed.

Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren):
• Concludeert uit het onderzoek breed draagvlak om vuurwerkoverlast tegen te gaan.
• Pleit voor een algeheel verbod met een centrale vuurwerkshow. Van het door uitgebleven schade 

uitgespaarde geld kan veel moois georganiseer worden.
• Vindt het nodeloos vuurwerk te gedogen. Twee derde van de respondenten ervaart overlast en 

waarschijnlijk alle dieren.
• Vraagt zich af of een traditie moet blijven met veel overlast en angst, zeker voor dieren en 

getraumatiseerde vluchtelingen. Beter is een feest waar iedereen plezier aan beleeft.
• Hecht aan vrijheid, maar de vrijheid van de een mag niet die van de ander beperken.

Dhr. Koopmans (ChristenUnie):
• Vindt het voorstel een goed compromis om tegemoet te komen aan gevoelens in de stad.
• Is voor extra budget, maar wel bezorgd over handhaving ook in de weken voor de jaarwisseling. Dit 

is een aandachtspunt bij de bespreking van handhaving in november.
Mw. Koebrugge (VVD):

• Ziet enorme verdeeldheid over het onderwerp. 
• Pleit voor strengere handhaving van vroeg afsteken en het gooien van vuurwerk naar voorbijgangers.
• Informeert of er een beeld is van schade aan particuliere eigendommen. 
• Wil mensen niet de mogelijkheid ontnemen bij de jaarwisseling een vuurpijl af te steken.
• Is niet tegen een vuurwerkshow, maar wel tegen gemeentelijke financiering ervan.
• Kan zich vinden in de uitbreiding met twee zones, zodat Stadjers kunnen wennen.

Dhr. Schimmel (D66):
• Ziet dat een groep fel voor en een groep fel tegen is. Het compromis van het college is redelijk om 

met twee extra zones rustig draagvlak op te bouwen.
• Vraagt zich af of het wijkinitiatief van de PvdA verstandig is, gezien de gespleten verdeeldheid.
• Kan zich wel voorstellen mensen in gesprek te brengen over het verantwoord in stand houden van de 

traditie.
Dhr. Vermuë (100% Groningen):

• Concludeert dat het een gevoelig onderwerp is waarover de meningen verdeeld zijn. Er leeft zowel 
de wens om vrij af te steken als de wens om plekken en groepen te beschermen.

• Vindt het toevoegen van vuurwerkvrije zones goed uit te leggen.
• Is benieuwd welke kant het in de toekomst op gaat.

Mw. Kuik (CDA):
• Vindt het prima de vuurwerkvrije zones voort te zetten, maar vraagt zich af of uitbreiding niet beter 

plaats kan vinden in handhaving in de dagen voor de jaarwisseling om een groter effect te bereiken.
• Wil kijken hoe budget het meest efficiënt ingezet kan worden.
• Sluit wat betreft het voorstel voor één wijk (PvdA) aan bij de Stadspartij.
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Mw. Van Deelen (Student en Stad):
• Staat niet negatief tegenover uitbreiding van het aantal zones.
• Vraagt of het college heeft nagedacht over structurele dekking.

Burgemeester Den Oudsten:
• Stelt dat statistiek rekbaar is en conclusies zorgvuldig moeten zijn.
• Ziet landelijk en in het Stadspanel grote verdeeldheid en geen heldere koers voor één oplossing.
• Kiest vanwege de verdeeldheid en vanwege behapbaarheid van handhaving voor twee extra zones.
• Stelt dat handhaving altijd onvoldoende zal zijn vanwege de massaliteit van afsteken. In Groningen 

is dat cultureel versterkt in een aantal wijken waar ook vuurtjes worden gestookt.
• Antwoordt dat de toezichthouders niet mogen bekeuren, maar bevoegd gezag inschakelen. 

Constateren helpt ook al en er is een flink aantal toezichthouders.
• Lijkt het voor de toekomst handig vuurwerk bij verpleeghuizen zoveel mogelijk te beperken.
• Vindt dat op enig moment een meer structurele keus gemaakt zou moeten worden.
• Vindt het idee van de PvdA over één wijk sympathiek, maar verwacht ook daar verdeeldheid. De 

procesgang zou wel ingewikkelder kunnen zijn dan nodig. 
• Kan zich andere experimenten reagerend op bewonersverzoeken of anderszins voorstellen, maar dat 

moet wel goed doordacht gebeuren.
• Kent de particuliere en medische schade niet, hooguit zou je landelijke cijfers kunnen extrapoleren.
• Weet ook niet of vuurwerkvrije zones de schade beperken.
• Antwoordt dat Halt al een aanpak heeft met de door de Stadspartij genoemde elementen.

B.3. HRM en organisatieontwikkeling ([bijlage bij] collegebrief 8 september 2016) +
evt. hierbij te betrekken:
Stand van zaken Outsourcing ICT (collegebrief 9 september 2016)
Principebesluit tot reorganisatie: Eén Vastgoedbedrijf (collegebrief 7 juli 2016)

Dhr. De Greef (SP):
• Somt de tol van jaren reorganisatie op: ziekteverzuim, fouten in dienstverlening en stijging van 

externe inhuur. Wanneer is het college klaar met reorganiseren en keert de rust terug in de tent?
• Vindt dat twee overgangsjaren genoeg moeten zijn om de decentralisaties vorm te geven. Kan vanaf 

2017 de norm van 10% externe inhuur weer gehaald worden? 
• Pleit voor meer vaste contracten en een kleinere flexibele schil wanneer meer personeel nodig blijkt. 

Uit de ambtelijke presentatie bleek dat vaste medewerkers ook projectmatig gaan werken.
• Vraagt zich af of het trainen, opleiden en stimuleren van 60 van de 145 te schrappen fte op ict-gebied 

voldoende zal zijn of dat het een papieren werkelijkheid betreft. Welke waarborgen zijn er dat 
medewerkers bij een nieuwe werkgever of indirect bij de gemeente aan de slag kunnen blijven?

Mw. Bloemhoff (PvdA):
• Complimenteert het college met het realiseren van zoveel afspraakbanen.
• Gaat graag nog eens in gesprek over het plan op de LTA over de onderkant van de arbeidsmarkt.
• Is blij dat de gemeente af wil van payrollconstructies en zo het goede voorbeeld geeft.
• Looft de deals voor 'women on top' en de extra traineeplekken.
• Is bezorgd over het ziekteverzuim, dat hoog is in vergelijking met andere gemeenten. De 

reorganisatie speelt mee, maar daarin is Groningen niet uniek. Dit is echt een aandachtspunt.
• Begrijpt dat externe inhuur nodig is in het sociaal domein, maar ziet de trend liever niet nog hoger. 

Een kritische blik blijft van belang.
• Is blij te horen dat relatief minder gesneden wordt in uitvoerend personeel.

Mw. Akkermans (VVD):
• Heeft het gevoel goed op de hoogte gehouden te worden van het reilen en zeilen van de organisatie.
• Steunt de uitgangspunten van de reorganisatie: vernieuwing, versnelling, flexibiliteit, wendbaarheid 

en verantwoordelijkheden laag in de organisatie.
• Hoort graag wat het college komend jaar als grootste uitdaging ziet.

Mw. Van Deelen (Student en Stad):
• Hecht groot belang aan verjonging en kennisoverdracht van oudere werknemers.
• Is positief over de stappen twaalf stadstalenten aan te nemen en trainees door te laten stromen.
• Verzoekt om een evaluatie van traineeprogramma's om de kwaliteit te waarborgen.

Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren):
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• Constateert dat het bij lagere functies moeilijk is afspraakbanen te genereren.
• Hecht aan ontplooiingsmogelijkheden op alle niveaus en leeftijden. Het is goed de reorganisatie 

meer tijd te geven en ouderen binnen tien jaar natuurlijk uit te laten stromen met goede 
kennisoverdracht.

• Looft de toename van het aandeel vrouwen naar de helft, maar mist percentages bij hogere functies.
• Vindt outsourcing van ict zorgelijk. Honderdvijftig medewerkers kozen bewust mee te gaan met de 

veranderende wereld in een technische functie bij de gemeente, nu moeten zo mogelijk weg.
• Ziet angst onder ict-medewerkers om bij een groot bedrijf met een andere cultuur te gaan werken.
• Had liever gezien dat minder ict-taken worden afgestoten of dat mensen eerder een andere route 

binnen de organisatie hadden kunnen kiezen.
Dhr. Sijbolts (Stadspartij):

• Is blij dat deze wethouder gelegenheid gaf informeel met ambtenaren te spreken, de raad gaat hier 
wel degelijk over.

• Is ook tegen teveel externe inhuur, maar realiseert zich ook de problemen van decentralisaties.
• Ziet de organisatie inspelen op veranderingen met WIJ-teams en totstandkoming van de Sportnota.
• Vindt het veel lijken dat tachtig oudere werknemers werktijd inleveren, maar het levert slechts twaalf 

werkplekken voor jongeren op. Zijn er veel beleidswijzigingen? Vorig jaar bleek dit ook al lastig.
• Noemt het aantal vrouwen in topposities geweldig. In het college ontbreken ze.
• Wil dat het verzuim omlaag gaat, ook al speelt de veranderende organisatie een rol.
• Vraagt hoe het college aankijkt tegen stadsbeheer.
• Vindt het een positief principebesluit naar een vastgoedorganisatie te gaan.
• Is sceptisch over ict-outsourcing en bezorgd over het personeel.
• Is benieuwd of mensen vanuit een uitkering toegang hebben tot vaste banen bij de gemeente.
• Is groot voorstander van het richten op kerntaken bij een krimpende organisatie.

Dhr. Koopmans (ChristenUnie):
• Blijft het een uitdaging vinden jongeren aan boord te houden.
• Roept op de ervaring van ouderen niet te onderschatten. Overdracht is belangrijk.
• Sluit aan bij de zorgen over het ziekteverzuim.
• Blijft van mening verschillen over de haalbaarheid van de taakstelling bij ict-outsourcing. Is het een 

bezuiniging, een efficiencyslag of beide?
• Steunt reorganisatie van vastgoed zodat duidelijk wordt wie waarvoor verantwoordelijk is.

Dhr. Van der Glas (GroenLinks):
• Ziet dat de reorganisatie veerkracht heeft gevraagd zoals blijkt uit het verzuim.
• Wijst erop dat Nijmegen na het stoppen van de pilot anoniem solliciteren wel gerichter werft.
• Vraagt hoeveel van de zeventien ingestroomden in de allochtonenpoule door zijn gestroomd.
• Sluit aan bij de complimenten voor de afspraakbanen.
• Blijft pleiten een keus te maken richting meer open source.

Dhr. Vermuë (100% Groningen):
• Vindt het ziekteverzuim opvallend.
• Sluit aan bij Student en Stad wat betreft leeftijdsopbouw.
• Vindt het zorgelijk dat jongeren snel weer vertrekken.
• Is positief over het diversiteits- en integriteitsbeleid.
• Constateert dat ondanks de inzet van het college medewerkers de situatie als onprettig ervaren.

Dhr. Bolle (CDA):
• Ziet graag een prominentere plek voor coachend leiderschap en het faciliteren van vernieuwing 

vanuit medewerkers zelf. De cultuur van een organisatie is voelbaar voor mensen in de stad.
• Stemt in met het voorstel wat betreft vastgoed, maar vraagt zich af waarom het reserveringssysteem 

niet eerder is ingevoerd.
Dhr. Luhoff (D66):

• Is terughoudend zich te bemoeien met de interne organisatie. De raad stelt wel kaders.
• Reageert op de SP dat rust in de tent niet past bij een veranderende wereld. De organisatie is continu 

aan verandering onderhevig.
• Vindt het halen van een percentage externe inhuur geen doel op zich. Het gaat erom structureel werk 

vast in te vullen en onregelmatig werk flexibel.
• Verzoekt inzichtelijk te maken welke subsidies de gemeente in natura verstrekt aan organisaties in 
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de vorm van korting op de huurprijs of het beschikbaar stellen van gronden of gebouwen.
Wethouder Van Keulen:

• Vindt het laatste verzoek van D66 een hoge lat voor de reorganisatie, maar denkt dat de gemeente er 
wel mee aan de gang kan gaan.

• Doet er vanuit het college en het management alles aan doorstroming en mobiliteit te bevorderen en 
instroom van onderaf te borgen.

• Wil goede nieuwe werknemers vasthouden, maar kan ze niet tegenhouden. Het komt trouwens ook 
voor dat mensen een vast contract elders inruilen voor een jaarcontract bij de gemeente.

• Overlegt ook met bonden om het Generatiepact meer te laten opleveren, al doet Groningen het 
landelijk gezien aardig.

• Ziet als grootste uitdaging het verzuim terug te brengen tot normale proporties, onder meer door een 
opleidingstraject en meer gesprekken tussen leidinggevenden en medewerkers.

• Merkt op dat het aantal verzuimmeldingen daalt, maar dat de duur toeneemt.
• Kan mensen vanuit een uitkering geen voorkeursbehandeling geven.
• Geeft een vast dienstverband wanneer het kan, zoals ook afgesproken in het sociaal convenant.
• Kiest voor externe inhuur en flexibele contracten op onderdelen die nog in beweging zijn waardoor 

de uiteindelijke capaciteitsvraag nog niet duidelijk is.
• Wil tegengaan dat mensen jarenlang met een flexcontract werken en pakt dit aan.
• Noemt als voorbeeld van tijdelijk nodige externe inhuur het wegwerken van de achterstand op de 

afdeling Vergunningverlening, Toezicht en Handhaving. Het streven blijft dit beperkt te houden.
• Wijst erop dat de tijden veranderd zijn. Het zal minder voorkomen dat mensen hun hele leven bij de 

gemeente werken, de arbeidsmarkt is versoepeld en de organisatie moet wendbaar zijn.
• Brengt meer dan duizend functieprofielen terug tot honderd om interne mobiliteit te vereenvoudigen.
• Nam zelf alleen nog maar vrouwen aan en stuurt hierop, onder meer door trainingen over onbewuste 

vooroordelen.
• Begrijpt de onzekerheid over ict-outsourcing bij medewerkers en gaat hier uiterst zorgvuldig mee om 

middels ondersteuning, begeleiding en opleiding. Het traject duurt een aantal jaar. Er is geen garantie 
dat iedereen succesvol uitstroomt.

• Acht een evaluatie van traineeships niet nodig, omdat het goed gaat.

B.4. Voortgangsrapportages 2016-II (collegebrief 23 september 2016)
Mw. Kiki (inspreker op persoonlijke titel):

• Verwijst naar haar website APK van het Groninger Forum voor meer informatie.
• Is verbijsterd dat burgers niets mogen zeggen over de sleutelprojecten.
• Mag al zeven jaar voor onbepaalde tijd niet met ambtenaren praten.
• Hekelt dat de Hanzehogeschool onjuist advies heeft gegeven aan de brandweer in Flevoland zo 

getuigt de nationaal bekende brandweerman de heer Vos.
• Verzoekt alle fractievoorzitters met haar te overleggen over de in- en uitpandige 

ontruimingsrapportages, die vals zijn. Het Groninger Forum is een dodelijk project.
Dhr. Koopmans (ChristenUnie):

• Betreurt dat het beroep omtrent de BUIG geen kans van slagen heeft.
• Verbaast zich dat de vijf ton voor telefoons en laptops voor WIJ-teams niet eerder voorzien is. Zijn 

er meer onvoorziene kosten op komst?
Mw. Koebrugge (VVD):

• Is blij dat de bezuinigingen eindelijk gehaald worden en complimenteert het college.
Dhr. Bolle (CDA):

• Complimenteert het college voorzichtig met de verwachting van het behalen van de bezuinigingen.
• Vraagt hoe het college het risico beoordeelt van hogere vrijval van extra beleid. Wie zou hier last 

van hebben?
• Ziet dat het verzilveringspercentage WMO van 72% voor een gat van 4,5 miljoen euro heeft gezorgd 

met een risico op nog 2,8 miljoen euro. Van welk percentage gaat het college uit bij de begroting?
Dhr. Vermuë (100% Groningen):

• Sluit aan bij het CDA wat betreft het voorzichtige compliment en het verzilveringspercentage.
• Lijkt het een goed plan sleutelrapportages thematisch in te richten.

Mw. Van Deelen (Student en Stad):
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• Sluit aan bij de vraag van de ChristenUnie.
Wethouder Schroor:

• Spreekt graag over de ict-investeringen WIJ-teams wanneer het raadsvoorstel binnenkort verschijnt.
• Stuurt een separate brief bij de begroting over het slechte nieuws omtrent de BUIG en hoe de 

gemeente daarmee om wil gaan.
• Zet erop in om extra beleid te verzilveren en het geld niet te laten vrijvallen om een impuls te geven 

aan terreinen als onderwijs, gebiedsontwikkeling en duurzaamheid.
• Verwijst naar de begroting voor een uitgebreide analyse van het verzilveringspercentage WMO. Het 

college gaat uit van een bandbreedte met 72% als middelpunt. Het heeft ook gevolgen voor het 
weerstandsvermogen en de reservepositie sociaal domein.

De voorzitter sluit de vergadering onder dankzegging om 15.20 uur.


